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Spørgsmål nr. 462 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge-

og Integrationspolitik:

”Justitsministeren bedes redegøre for, om salget af Sjælsmark 
Kaserne har været i et offentligt udbud.”

Svar:

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet bi-

drag fra Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste. 

Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste har oplyst, at Sjælsmarks 

Kaserne i foråret 2005 blev forsøgt udbudt til salg via et offentligt udbud. 

Plangrundlaget for selve kasernen er rekreativt/offentligt formål, hvilket 

giver store begrænsninger i den mulige anvendelse af ejendommen. For-

svarets Bygnings- og Etablissementstjeneste modtog derfor ingen bud på 

ejendommen.

Et eventuelt salg af Sjælsmark Kaserne fordrer endvidere, at bygningsmas-

sen udstykkes fra det omgivende øvelsesterræn, da Forsvaret fortsat har 

behov for at anvende øvelsesterrænet.

En ændring af plangrundlaget og udstykning fordrer tilladelser fra Hørs-

holm Kommune. Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste har siden 

2005 løbende været i dialog med Hørsholm Kommune angående udstyk-

ning og ændring af anvendelsen af kasernen med henblik på et muligt salg 

af ejendommen. 

Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste har senest fremsendt an-

søgning om udstykning af ejendommen til Hørsholm Kommune i juni 

2011. Forsvarets Bygnings- og Etablissementstjeneste har ikke modtaget 

Hørsholm Kommunes godkendelse hertil, hvilket har afstedkommet, at 

ejendommen ikke har været i offentligt udbud siden 2005.


